
Stengård Skole 
26.08.2013 

Anders Dinsen  X 
Henrik Stenkil – mødeleder X 
Helene Holm   X 
Kenneth Kruuse  % 
Filip Lauritzen  afbud 
Sigrit Bilsted Pedersen  X 
Helene Persson  afbud 
Flemming Krogshave  X 
Laila Andersen  X 
Henning Bentzen  X 
Line Rask   X 
Jonathan Kjeldsen 8.B   X 
Simon Larsen 8.A   X 
Særligt indbudte: 
Bent Greve, tilforordnet  X 
Annette Jordan  afbud 
Dinah Peetz SFO leder   afbud 
 
 
 
Næste møde: 24.09 kl. 19.00 -21.30 

 
Referat 

Skolebestyrelses 1. møde mandag, den 26.08. kl. 19.00 –21.30 på lærerværelset 
 

 
 

Nr. Emne Bemærkninger 

01 Godkendelse af referat af møde 
13.juni 2013, herunder opfølgning af 
skolens toiletkapacitet for elever 

Bemærkninger til dagsordenen. Ønske: De sub-
stantielle punkter før meddelelser. 
Spørgsmål til økonomien i SFO når reformen træ-
der i kraft. Ledelsen er opmærksom på dette. 
Ifht. Afgangsprøverne og lockout, så har dette års 
karakterresultater vist sig højere end året før. 

02 Meddelelser 
a) eleverne 
b) lærere og pædagoger 
c) ledelsen 

 

a) eleverne: Første elevrådsmøde er afholdt. 
Der er blevet nedsat et kantineudvalg. Der 
blev talt om optegninger i den nye skole-
gård. Hygiejnen på toiletterne er ikke i top. 
Eleverne ønsker at benytte sig af Grønne-
gården og det blev modtaget positivt og bli-
ver sat i værk. Cykelparkeringen er noget 
roderi – der vil blive skiltet tydeligere. Ele-
verne vil gerne have skolens IT-vejleder 
med til et møde for at få en forklaring på 
hvorfor computerne er så langsomme. Am-
bitionen er et aktivt elevråd. 

b) Lærere og pædagoger: Tak for hjælpen til 
bestyrelsen ved sommerfesten SFO. Hvor-
dan med repræsentationen ifht de klasser 
som man har? Lærere og pædagoger i ind-
skolingen er startet i nye teams. Det funge-
rer meget godt. Man ser dog ikke hinanden 



så ofte længere, da klasserne har skemaer 
der slutter på forskellige tidspunkter. Det 
kræver nye rutiner. Der er kommet en del 
nyt personale, både pædagoger, undervis-
ningsassistenter og barselsvikar. I sommer-
ferien prøvede SFO at lave cirkusuge for at 
”holde” på børnene. Der er Stengårdmar-
kedsdag i september. Pædagogernes gam-
le personalestue er blevet lavet om til SFO-
cafe og SFO-åbne-lukkerum. 
Kommentarer til SFO-fest: Det virkede 
som om det var godt planlagt, personalet 
virkede oplagt og det kørte godt. Det er rig-
tig godt den ligger så tidligt på skoleåret. 

c) Ledelsen: Vi var udfordret af, at en lærer 
før ferien sprang fra samt en sygemelding 
pga graviditetskomplikationer. Meget hurtigt 
fik vi ansat nogle kvalificerede lærere i de 
to klasser der stod uden lærer. Stengårds-
marked den 19. september betyder, at vi 
ønsker at genoptage Stengårdfonden. Det 
bemærkes, at det skal undersøges om der 
er skattemæssige/juridiske problemer, så  
det kan karambolere i fht fondsbegrebet. 
Skolen lagde i ferien hus til Youth Meeting 
Cultures arrangement og det løb fint af 
stablen. 
Skolen har haft besøg af japanere i sidste 
uge. I næste uge sender skolen 9.klasse til 
Japan. I forbindelse med skolerejser er det 
lovligt at forældre samler penge ind til en 
sådan. 
Skolens toiletkapacitet betyder at vi er ud-
fordret. Primært på toiletternes standard, 
men også antallet af toiletter, specielt på 
mellemtrinnet. Tommelfingerreglen er fra 
forvaltningens side et toilet pr klasse (24 
elever pr toilet). 
Ang. Uro omkring skolen udenfor skoleti-
den. Der er en lille smule uro, men ikke no-
get der giver anledning til større bekymring, 
vi er dog løbende i kontakt med vagten om 
problematikken. 
Lærerne ønsker  retningslinje fra skolebe-
styrelsen omkring skolens sukkerpolitik. 
Ledelsen kommer med et udkast til besty-
relsen ved næste møde. 
Skolelederstillingen er blevet slået op, der 
er ansøgningsfrist den 16. september – der 
har indtil i dag været en på besøg og to te-
lefonhenvendelser. 

 

03 Mødeplan for skolebestyrelsen 
2013/2014 aftales 

Forslaget for mødedatoer tilrettes, så det bliver på 
så rullende dage som muligt. Tidspunktet 19-21.30 
er passende. 



Møderække skolebestyrelsen 2013-14: 
Mandag 26. august kl. 19-21.30 

Tirsdag 24. september kl. 19-21.30 

Onsdag 23. oktober kl. 19-21.30 

Torsdag 14. november kl. 19-21.30 

Mandag 16. december kl. 17.30-21.30 (julemiddag 

med kalvekød/dyreryg, grøntsager og sovs)  

Tirsdag 21. januar kl. 19-21.30 

Onsdag 19. februar kl. 19-21.30 

Torsdag 20. marts kl. 19-21.30 

Tirsdag 22. april kl. 19-21.30 

Onsdag 21. maj kl. 19-21.30 

Onsdag 18. juni kl. 19-21.30 

 04 Økonomi, herunder halvårsregnskab 
– i forhold til handleplanen v/Annette 
– herunder opfølgning på lock-out 

Vi har deltaget i en række møder og det er gået 
udmærket. Vi har fået bragt vores underskud ned 
og er nu kommet i balance. Vi skulle komme ud 
med en buffer på 400.000 ved årets udgang og det 
præsterer vi. Efter halvårsregnskabet lever vi op til 
de aftaler vi har indgået. Vi er presset en smule 
pga barsel og de ekstra lærere vi har måttet an-
sætte, vi har omjusteret 50.000kr i budgettet til den 
handling. BUU har besluttet at en del af lockout-
midlerne skal gå til IT-udstyr til eleverne. Vi får 
også midler til at gennemføre den ekstraundervis-
ning der skal afholdes i forbindelse med lockouten. 
I budgettet er der taget højde for Hennings afgang 
og konstitueringen. Punktet økonomi ønskes på 
dagsorden på næste møde. 

05 Eventuel udvidelse af timetallet for 
tysk/fransk  

I forbindelse med at vi skulle leve op til vores bud-
get skar vi de steder hvor vi ikke kom i konflikt med 
minimumstimetallet. Det betød at vi skar på frem-
medsprog – det har givet anledning til at nogle 
forældre har rettet henvendelse fordi timetallet nu 
er helt nede på 3 ugentlige lektioner. I ledelsen vil 
vi lave beregninger til mødet i september på, hvilke 
økonomiske scenarier der er i forhold til de forskel-
lige muligheder for evt at udvide timetallet fra janu-
ar 2014 

06 Projekter for 2013/2014 for bestyrel-
sen – hvad ønsker vi at sætte fokus 
på ? v/Henrik 

Forslag: 
-  Idræt og bevægelse kunne være interes-

sant at stille mere skarpt på. Det kan give 
anledning til at bestyrelsen sætter politikker 
på hvordan idræt og bevægelse også kan 
være en del af skoledagen. Understøtter de 
fysiske rammer bevægelse i dagligdagen? 



- Værdigrundlaget skal der arbejdes videre 
på. 

- Vil det være en idé at bestyrelsen taler om, 
om det kan være spændende at være en 
profilskole? 

- Hvordan forbereder vi os på den reform der 
træder i kraft i kommende skoleår? 

- En opdatering af vores hjemmeside skal 
iværksættes. 

- Skolebestyrelsen i forhold til kontaktforæl-
drene – hvordan bliver bestyrelsens arbej-
de synlig? 

- Kommunikation fra bestyrelsen på intra og 
skoleporten. 

08 Trafikkampagne, skal den fortsætte? JA! Og der skal arbejdes på sikker skolevej. 

09 Eventuelt - 9.klassernes dimission blev afviklet flot og 
elever og forældre var glade. 

- Fokus på hvordan og hvornår kantinen kan 
bruges fra 4. -9. klasse 

- Vikarer har tilsynsopgave med eleverne og 
det kan i forhold til de løse vikarer ikke for-
ventes undervisning, hvis ikke der ligger 
materiale til dem fra lærerne. Ved længere 
fravær af en lærer tilstræbes mere faste vi-
karer og der vejledes i faglige aktiviteter 
med eleverne fra ledelsen og øvrige lære-
re. 

 
 
Line Rask 


